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“Революционерите”, ко-
ито искаха конгрес по-рано 
и оставката ми, се уплашиха 
и се скриха, заяви корнелия 
нинова в Харманли. “Беше 
обявено, че тази партий-
на организация настоява за 
това в декларация. Дойдо-
хме да ги чуем. смятаме, че 
в диалог се търсят решения”, 

коментира нинова. “Уви, уж 
недоволните не намериха 
смелост да ни кажат в очите 
каква промяна искат и как 
да я постигнем. Затова пък 
дойдоха социалисти, които 
изразиха учудване, че има 
декларация за провеждането 
на бърз конгрес и за оставки 
в ръководството на партия-

та. те не били питани, не са 
чули за такава и не са я прие-
мали”, подчерта нинова.

 “със социалисти и граж-
дани в Харманли разгова-
ряхме за инфлацията, увели-
чението на доходите, цените 
на дървата и нашите предло-
жения в парламента за реша-
ване на техните проблеми. 

Хубава и полезна среща”, 
съобщи нинова. Заедно с 
нея в разговорите участваха 
зам.-председателите на ПГ 
“БсП за България” Георги 
свиленски, Христо Прода-
нов и депутатът от Хасков-
ска област смиляна нитова.

Вълци В 
оВчи кожи

Банките вдигат лихвите по кредити 

които искаха конгрес 
по-рано, се скриха
Социалистиизразихаучудване,чеимадекларация
заоставкатами,заявилидерътнаБСПвХарманли
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Банките започнаха да променят лихвените условия по кредитите. 
Очаква се този процес да набере скорост догодина. У нас са сключени 
договори за жилищни заеми за 15,8 млрд. лв.

ъс социални помощи война не се пе-
чели. така коментира ситуацията гово-
рителят на правителството Антон кутев 
пред БнР (стр. 3). По думите му, вместо 
за социални помощи, страната трябва да 
харчи за изтребители, защото има война. 
и увери слушателите на националното 
радио, че България ще изпрати оръжие 
за Украйна.

Думите на социалиста кутев звучат 
превратно в светлината на декларацията 
на нс на БсП, която е категорично про-
тив намесата на България в конфликта в 
Украйна, против икономическите санк-
ции срещу Русия и изпращане на българ-
ски оръжия и военна помощ на фронта 
там. Защото БсП е партия на мира, а не 
на войната.

Особено неприятно усещане оставят 
и думите му, че вместо за социална под-
крепа на българите, бюджетът трябва да 
харчи за нови изтребители. Защото БсП 
е социална партия и силната социална 
програма за подкрепа на хората е една от 
непосредствените цели на партията. ку-
тев отлично разбира и това.

но очевидно ангажиментите към слу-
жебния кабинет на Радев и новата поли-
тическа конюнктура изтласкват на заден 
план партийните пристрастия. трудно е 
да се каже и как уж ляв политик, дълго-
годишен член на БсП може така да се из-
метне, че да се обърне и срещу партията, 
и срещу народа си.
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Нора СТОИЧКОВА

Стр. 15

35 на сто 
от жилищата 
в софия 
са празни

коалицията 
на войната 
заглуши мира

вкадър

На площад “Македония” в Благоевград се проведе тържествено честване 
на празника на Сухопътни войски и празника на Трето бригадно командване

Снимкабта

уефа дава 
4 милиона 
лева за 
футБола ни

хартиената
Бюлетина
срещу
машината

отново
поругаха клуБ 
„цар Борис III”
в охрид

Стр. 3

корнелиянинова:



БЪЛГАРИЯ2
2022

втоРнИк
22 ноемвРИ

И електротранспортът на 
София затъва и трябва да се 
спасява с пореден заем, даден 
от самата Столична община, 
стана ясно на заседанието на 
комисията по транспорт към 
СоС. Преди няколко седмици 
общински съветници поискаха 
да се кредитира автотранспор-

та заради просрочени задъл-

жения. Сега двата доклада ще 
влязат за окончателно гласу-

ване в Столичния общински 
съвет. 

За електротранспорта, кой-

то включва трамваи, тролеи и 
електробуси, са предвидени 
11,2 млн. лева заем. Според 
вносителите на доклада кар-

лос контрера (вмРо) и Зафир 
Зарков (ГеРБ) общинското 
дружество "Столичен електро-

транспорт" понася негативи от 
повишените разходи за елек-

троенергия, горива и матери-

али. все по-критично става и 
изпълнението на задължени-

ята към "електрохолд трейд" 

и "електроразпределителни 
мрежи - Запад", тъй като цена-

та на тока е скочила с 400% за 
последната една година. към 
средата на октомври дългове-

те за ток на дружеството са за 
близо 900 000 лева, а две трети 
от тях са с изтекъл падеж и са 
неотложни за плащане.

общинското дружество се 
бави и с плащането за резерв-

ни части и материали, за които 
просрочките са в размер на 4,4 
млн. лева. За услуги и ремонти 
дълговете са от 2,5 млн. лева, 
а за охрана - над половин ми-

лион лева. За застраховки се 
дължат 400 000 лева, а за то-

плинна енергия - 635 000 лева. 
Просрочените дългове само 
за гуми са близо 300 000 лева. 
Идеята е със заема да се пре-

дотврати опасността от обез-

печителни мерки и съдебни 
искове. кредитът ще е за 11,24 
млн. лева и ще се връща 120 
месеца с едногодишен грати-

сен период.
общинските съветници 

окончателно одобриха и ис-

кането за отпускане на заем 
от почти 16 млн. лева за "Сто-

личен автотранспорт". През 
последните две години то е 
получило на два пъти по 5 и 
6 милиона лева кредити от 
общината. С тези пари са по-

гасени задължения за горива, 
електричество, лизинги и ре-

зервни части, отчете директо-

рът му Слав монов. 
Гласуваните допълнителни 

средства за транспорта обаче 
няма да бъдат предоставени 
веднага, а според възможност-

ите на бюджета, обясни зам.-
кметът по финанси Дончо 
Барбалов. към декември ще 
има яснота как се изпълнява 
бюджетът за годината и тога-

ва евентуално ще могат да се 
предоставят част от средствата 
на транспортните оператори. 
През януари ще има информа-

ния за преходния остатък и то-

гава също ще има възможност 
да се отделят средства, допъл-

ни Барбалов. 

кметът на село конарско, об-

щина Якоруда, Ахмед Ибрахим 
Ахмед от ДПС е задържан за 
незаконен превоз на около 20 ку-

бически метра иглолистна стро-

ителна дървесина. 
При съвместна акция на слу-

жители от Регионалната дирек-

ция по горите в Благоевград и 
полицията в неделя вечерта на 
пътя между село Черна места и 
град Якоруда е спрян за провер-

ка камион, натоварен със стро-

ителна дървесина. Установено 
е, че камионът няма превозен 
билет, а транспортираният ма-

териал, е без контролна горска 
марка.

камионът е собственост на 

фирма “Диамант Рубин” и е бил 
шофиран от кмета на селото, на 
когото е наложена мярка “задър-

жане за 24 часа”.
По неофициална информа-

ция още два камиона на фирмата 
са превозвали дървесина, но са 
били предупредени за акцията.

Семейната фирма на Ахмед 
Ахмед има спечелени на търг 
няколко горски обекта и склю-

чени договори за дърводобив. 
в момента служители на РДГ и 
Югозападното държавно пред-

приятие извършват щателна 
проверка на произхода на неза-

конната дървесина, както и на 
всички обекти, дадени на фирма-

та за дърводобив. 

Родител от Сви-

ленград е обвиняем 
заради нападение 
срещу директорка 
на детска градина, 
съобщи прокурату-

рата. Случаят е от 
15 ноември. Според 
разследващите тога-

ва красимир вучков 
отишъл в градината 
да иска обяснения 
защо на тригодиш-

ния му син е била 
поставена инжек-

ция. мъжът първо 
се скарал с една от 
възпитателките, а 
след това дошла и 
директорката. тя му 

обяснила, че на де-

цата не са поставяни 
никакви инжекции.

Според прокура-

турата вучков уда-

рил директорката по 
лицето, а тя паднала 
и си счупила таза. За-

това му е повдигнато 
обвинение за причи-

няване на средна те-

лесна повреда.
По-късно бащата 

започна да твърди, 
че детето му е било 
бито в градината, 
а директорката ве-

роятно симулира-

ла, защото я видял 
да се изправя сама 

след падането.
към момента на 

мъжа не е наложена 
мярка за неотклоне-

ние. Повдигнато му е 
обвинение и ще бъде 
назначена експерти-

за, разпитват се сви-

детели на случката.
кметът на Сви-

ленград Анастас кар-

чев заяви, че е назна-

чил комисия, която 
да провери дали е 
упражнено насилие 
срещу детето, но на-

рушения не били от-

крити. Пострадалата 
директорка все още е 
в болница.

от извършените 3756 
проверки в сектор “Селско 
стопанство” инспекторите 
по труда са установили 12 
487 нарушения. това сочат 
данните на ГИт към 31 ок-

томври. контролните орга-

ни са установили 211 слу-

чая на работещи без трудов 
договор. около 7% от 
всички установени случаи 
(2807) на работа без тру-

дов договор са в селското 
стопанство. Секторът под-

лежи на засилен контрол, 
тъй като е идентифициран 
като рисков както по отно-

шение на използването на 
недеклариран труд, така 
и по безопасност и здраве 
при работа. тази година 

контрольорите са акценти-

рали на животновъдството. 
от всичките установени 
211 случая на работа без 
трудов договор в животно-

въдството са били 47.  
в земеделието са въве-

дени трудови договори за 
краткотрайна сезонна сел-

скостопанска работа. т.нар. 
еднодневни договори са за 
хората, които са наемани за 
обработка на насажденията 
и прибиране на реколта-

та от плодове, зеленчуци, 
лозов цвят, лавандула и 
тютюн. най-много заявки 
за такива договори има от 
лозопроизводителите (89 
389), производители, от-

глеждащи череши (26 817), 

ягоди (26 536) и маслодайна 
роза (20 244). еднодневни-

те договори бяха въведени, 
за да могат земеделските 
стопани да наемат по зако-

нен път и по облекчен ред 
работна ръка, тъй като при 
използването им не се на-

лага да регистрират сключ-

ването и прекратяването на 
трудовия договор в нАП. в 
същото време работниците 
запазват правата си на со-

циално подпомагане и оси-

гуряване.
от всички установени 

от ГИт 12 487 нарушения 
в селското стопанство 7354 
са свързани с безопасните 
и здравословни условия на 
труд.

СнимкаБТа

Изложба “Бижута за тялото и душата”, включваща бижута и абстрактни картини  
с маслени и акрилни бои, графитни и акварелни моливи, бе открита в Русенския 
университет “Ангел Кънчев”. Автори на творбите са служители от университета 

И електротранспортът на София 
затъва, дават 11 млн. лв. заем
Общо27млн.леващеотпуснеСтоличнатаобщина
катокредитизаавтобусите,тролеитеитрамваите

  �
Деси ВЕЛЕВА

Обвиниха родител 
за нападение срещу 
директорка на градина

Задържаха кмета  
на благоевградско село  
за незаконен превоз  
на дървесина

211 души са работили без договор  
в селското стопанство
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Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

“

Защо се дават пари за 
въоръжение, а не за социални 
разходи - има един много 
прост отговор. Ами защото 
има война. И тя е съвсем 
близо... Когато си преди война, на теб 
ти трябва оръжие. Със социални помощи 
война не се печели. Или, ако не дай Боже, 
ти се наложи да участваш. А по въпроса 
за въоръжението ние виждаме, че  
става въпрос за сделки, които се 
сключват днес, а се изпълняват след  
5-6 години. Сега дали това ни харесва, 
дали е справедливо, дали може да стане 
по-бързо - това са други разговори... 

Антон Кутев пред БНР

“Членове на изпълнителното 
бюро и депутати дойдохме в Харман-

ли за среща и разговор с партийната 
ни организация. беше обявено, че 
тази организация има декларация за 
свикване на бърз конгрес и за остав-

ката ми. Дойдохме да ги чуем. Смя-

таме, че в диалог се търсят решения”. 
това заяви лидерът на бСП корнелия 
нинова по време на посещението си 
в Харманли. в разговорите участваха 
и заместник-председателите на пар-

ламентарната група на левицата ге-

орги Свиленски, Христо Проданов и 
народният представител от областта 
Смиляна нитова.

“Уви, тези революционери се уп-

лашиха и се скриха. не намериха сме-

лост да ни кажат в очите каква промя-

на искат и как да я постигнем. Затова 
пък дойдоха социалисти, които изра-

зиха учудване, че има декларация за 
провеждането на бърз конгрес и за ос-

тавки в ръководството на партията. те 
не били питани, не са чули за такава и 
не са я приемали”, подчерта нинова.

 тя припомни, че същата ситуация 
се е получила и в трявна, и в габрово. 
Декларации има в жълтите медии, в 

организациите - не, поясни нинова. 
“Със социалисти и граждани в 

Харманли разговаряхме за инфлаци-

ята, увеличението на доходите, цени-

те на дървата и нашите предложения 
в парламента за решаване на техните 
проблеми. Хубава и полезна среща”, 
каза нинова пред партийния актив.

Преди дни организационният се-

кретар на бСП борислав гуцанов 
коментира, че пускане на някакви 
декларации в публичното простран-

ство за изтегляне на конгреса е несе-

риозно, при положение че от 265 об-

щински конференции вече са минали 
повече от 200 и има само 5 или 6 с 
такова виждане.

Продължават срещите на ръковод-

ството на бСП и парламентарната гру-

па на левицата в цялата страна. таки-

ва бяха проведени досега в областите 
Смолян, Сливен, русе и габрово.  

Седем екипа, начело с лидера на 
партията корнелия нинова, се срещ-

наха със социалистите в Хасково и 
общините Харманли, Свиленград, 
тополовград, Димитровград, люби-

мец и маджарово. на тях бяха обсъ-

дени бюджетът за 2023 година, уве-

личаването на минималната заплата, 
на майчинството, подкрепата за енер-

гийно бедни семейства, безплатни 
учебници и лекарства за деца и бор-

бата с инфлацията. 
на срещите бяха изслушвани орга-

низациите за мнения по всички акту-

ални политически въпроси.

Корнелиянинова:

Социалисти 
изразиха учудване, 
че има искане  
за оставката ми
ниесметук,атези,коитоискатбързконгрес,се
уплашихаисескриха,заявилидерътнаБСПвХасково

Служебният земеделски министър Явор Гечев преля чашата в тв 
интервю, заявява депутатът от “БСП за България” Явор Божанков в 
социалната мрежа. “Питат го защо служебният кабинет прави поли-
тика по места.  
Има уволнения от директори до горски служители. Гечев отговаря: 
“Дори не знам, научих го от медиите”. Питат го уволненията свързани 
ли са с връщане на кадри на ГЕРБ. Гечев отговаря: “Категорично не”. 
Питат го: “Ето, Габриела Шилкова, бивш председател на младежкото 
БСП”. Отговаря, че дори не знае коя е. Питат го трябва ли един слу-
жебен кабинет да води кадрова политика. Отговаря: Разбира се, като 
има неуредици някъде”, пише Божанков.  
“Нека е ясно. Не го е научил от медиите. Уволненията категорично са 
свързани с връщане на кадри на ГЕРБ. Дори зам.-областният управи-
тел от собствената му партия бе уволнен. Министър Гечев знае коя е 
Габриела Шилкова. Уволненията не са свързани с неуредици”, коменти-
ра Божанков. 
Според него тезата, че уволненията са свързани с неуредици, преля ча-
шата. Да говориш за хора като Шилкова, Антонов, Стоянов или който 
щете от БСП на местно ниво като хора допуснали неуредици и увол-
нени заради това е недопустимо, категоричен е Божанков. “Заставам 
зад колегите, които свършиха чудесна работа. Не допуснаха “неуре-
дици” и бяха уволнени по безобразен начин от служебния кабинет”, 
подчертава той.

Служебният кабинет уволнява 
по безобразен начин

яворБожанКов:
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Банките у нас вече 
вдигат не само таксите, 
но и лихвите. от начало-

то на ноември няколко 
финансови институции 
предприеха промени на 
лихвените условия как-

то за кредитите, така и 
за депозитите, следвай-

ки новата политика на 
европейската централ-

на банка, която от юли 
насам на няколко пъти 
вдигна ключови лихви.

Засега промените на 
лихвите у нас все още 
не са толкова мащабни, 
показва наблюдение на 
платформата за сравне-

ние на банковите про-

дукти "моите пари". 
Според БнБ до края на 
годината и през първото 

тримесечие на 2023 г. 
ще сме свидетели на по-
осезаеми повишения.

Лихвите по ипотеч-

ните заеми намаляват за 
13-а година, като пикът 
им по размер е 2009 г., 
когато се усети ефектът 
от световната финансо-

ва криза. тогава те са 
на ниво от 10,5% средно 
при 2,38% в момента за 
тези в лева. Потребите-

ли с по-високи доходи и 
добра кредитна история 
се финансират и при 2,1-
2,2%, докато при хората 
на другия полюс лих-

вата и сега достига 4%, 
обясни Петър Илиев, 
оперативен директор на 
кредитния консултант 
"кредитланд", по време 

на уебинар.
той цитира статисти-

ката на БнБ, според коя-

то действащите договори 
за жилищни кредити са 
за общо 15,8 млрд. лв., а 
средният остатък за пла-

щане по тях е 85 хил. лв., 
като в момента се теглят 
доста големи заеми зара-

ди поскъпването на имо-

тите - по 200-300 хил. 
лв. През ноември ЦкБ 
например повиши с 0,20 
процентни пункта мини-

малните нива на лихвите 
по ипотечните кредити. 
в същото време банката 
промени политиката си 
по отношение на отстъп-

ките, които клиентът 
може да получи. Банката 
дава възможност за от-

стъпка в лихвата от 0,20 
пр.п. на клиенти с изда-

дена дебитна карта или 
осигуряващи се лица в 
пенсионния фонд ЦкБ 
Сила. 

от своя страна ПИБ 
промени методиката за 
образуване на лихвите 
по ипотечните кредити, 
което води до тяхното 

увеличение. освен това  
банката вече ще про-

меня лихвата по вече 
отпуснат кредит всеки 
месец. Промяната в ме-

тодологията влиза в сила 
само за новоотпуснати 
кредити. За вече отпус-

натите кредити се за-

пазва стария начин на 
лихвообразуване. През 

октомври оББ вече по-

виши с 0,11 процентни 
пункта лихвите по ипо-

теките, които предлага 
за нови клиенти. ос-

вен това няколко банки 
вдигнаха лихвите по 
стари заеми в евро зара-

ди повишение на инде-

кса EURIBOR, с който е 
вързана лихвата.

По данни на нСИ през 2021 г. 
населението в много от областните 
градове, включително и София, на-

малява. Броят на жилищата обаче 
се увеличава. Данните на нСИ по-

казват още, че през първото триме-

сечие на годината в София е запо-

чнало строителството на 4204 нови 
жилища, което на годишна база е 
ръст с близо 89%.

“Данните на нСИ казват, че за 
10 г. от предпоследното преброява-

не, от 2011 до момента, населението 
на София е намаляло с почти 20 000 
души. в същото време броят на жи-

лищата в столицата се е увеличил с 
над 120 000. 20 000 човека надолу и 
120 000 жилища нагоре, което е впе-

чатляващо”, каза пред БнР имотният 
експерт васил Люнчев. “кой живее в 
тези жилища е въпрос, на който нСИ 
отговаря веднъж на 10 г. на базата на 
данните, които вече са изнесени, и на 
базата на предишното преброяване 
от 2011 г. можем да  видим в какво 
точно се състои. нашата оценка е, че 
в около половината жилища живеят 
собствениците на жилищата”, каза 
експертът. в момента в София има 
700 000 жилища, в около 350 000 жи-

веят собственици.
“Друга част, около 60 000, се от-

дават под наем и още толкова се да-

ват на роднини - баща, сестра, дете, 
без да се взима наем. това прави ня-

къде около 450 000 жилища, които се 
ползват. останалите 250 000 жилища 
буквално не се ползват и стоят праз-

ни и заключени. Според нашия ана-

лиз това са около 35% от жилищата в 
София”, посочва още той.

“Има две причини, за които хора-

та мислят първо. Първата, най-логич-

на причина е, че няма кой да купува 
жилищата при тези цени. оказва се, 
че това не е вярно. тези жилища не 
просто стоят празни, а дори не се 
продават. Апартаментите в София, 
които се продават, са от порядъка на 

12 000, 13 000 в момента, а празните 
жилища са 240 000. може би 1-2% от 
всички жилища в София се продават. 
тези, които се дават по наем, са още 
по-малко от тези, които се продават. 
в момента под наем се дават около 
6000-7000 жилища. общо около 20 
000 жилища са на пазара - или се 
продават, или отдават, от 240 000 
празни апартамента”, посочва Люн-

чев. “виновниците да има толкова 
много празни жилища сме ние, защо-

то искаме да си купим апартамент, 
искаме да имаме и жилище за други 
хора, например за децата си”, под-

черта Люнчев.

нужни са силни мерки, за да се справим с 
инфлацията. такова мнение изрази Любомир 
Дацов, бивш зам.-финансов министър, пред 
нова телевизия. По думите му това е втората 
вълна на инфлацията. "След енергийните цени, 
които породиха в голяма степен инфлацията, 
това нещо се прехвърли върху хранителни-

те стоки. тук проблемът е как се борят тези 
неща и дали правителствата в европа правят 
правилните стъпки. може да се каже, че не", 
коментира той. Дацов предложи няколко мер-

ки - да се вдигне превишението на бюджета, 
увеличение на лихвите за 3-4 месеца, вдигане 
на ДДС от 20 на 24% за 1 година.

Инфлацията обаче е минала своя пик у 
нас. "Индексът показа тенденцията в изме-

нението на 31 май - това беше най-пиковата 
точка - 2,22, а сега е 2,19. в момента се до-

ближаваме до тези нива, но това не е рекорд-

но, нито е апокалиптично. Просто влязохме 
в една нормализация", коментира владимир 
Иванов, председател на Държавната комисия 
по стоковите борси и тържищата.

За последните три месеца у нас се отчи-

та и ръст на доходите - с 22%. Дацов обясни 
тази тенденция с това, че при липсата на ра-

ботна ръка натискът се прехвърля от инфла-

цията върху работните заплати. "Поддържаш 
потребление, но няма никакъв ефект. Ако 
продължава този сценарий, инфлацията ще 
продължава и ще стои доста дълго време", 
прогнозира той.

Коментар на стр. 5

Очаквасепрез2023г.заемитедапоскъпнатоще

Банките вдигат лихвите 
по кредити

Предлагат 24% 
ДДС за справяне 
с инфлацията

Около 35% от жилищата  
в София стоят празни

"Лукойл нефтохим България" мести дейността си у нас 
и занапред ще плаща данъците си в България. това съобщи 
след среща на кабинета с ръководството на компанията ви-

цепремиерът Христо Алексиев. Решението е взето съвмест-

но със служебното правителство и не е политическо, а чисто 
икономическо и прагматично, категоричен беше той.

"Постигнахме договореност от 1 януари 2023 г. те да 
прехвърлят цялата си икономическа дейност в България. 
тоест, всички данъци от тяхната дейност да бъдат плаща-

ни у нас, а не, както досега, в Холандия или Швейцария. 
Смятаме, че това е справедливо, след като тази рафинерия е 
в България, "Лукойл нефтохим" да отчита своите приходи 
тук, в България. вече има взето решение от тяхна страна, 
разбира се, това трябва да бъде формализирано", заяви ви-

цепремиерът.
това прави допълнителни приходи от данъци в размер 

на около 600-700 млн. лева догодина, а за тази година - още 
100 млн. лв. в хазната, изчисли Христо Алексиев. миналата 
година компанията е внесла едва 3,5 млн. данъци, напомни 
той за сравнение. С тези пари ще компенсират енергийно 
бедните с таргетирана програма за уязвимите слоеве на об-

ществото, както и бизнесът. 
от руска страна коментираха, че смятат този ход за пра-

вилен и справедлив, след като компанията произвежда на 
българска територия.

"техническата подготовка по новата система е в ход, за 
да може да заработи от 1 януари", каза шефът на "Лукойл 
нефтохим" Илшат Шарафутдинов.

„Лукойл” ще плаща данъци в България
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От стр. 1

Последователността 
в политиката и в дейст-

вията на политиците е 
сложна работа - ситуа-

цията е хаотична и труд-

но се предвижда накъде 
ще се изметнат отделни 
политически агитки. но 
БСП никога не е отстъп-

вала от социалния прин-

цип в поведението си. и 
е много странно, когато 
уж социалисти и минист-

ри в служебния кабинет 
правят точно обратното 
на решението на партия-

та, в която членуват.
има такова понятие 

като партийна дисципли-

на. За системна партия 
като БСП това трябва да 

е водещ принцип. но в 
последните години от-

делни видни социалисти 
го прескачат в опит да 
постигнат собствените си 
амбиции за кариерно из-

растване. като забравят, 
че именно благодарение 
на БСП са на политиче-

ския терен изобщо.
тук става въпрос за 

лоялност, чийто дефи-

цит започва твърде лошо 
да мирише.

в БСП всички се гор-

деят с възможността все-

ки да изкаже мнението 
си, дори да е различно от 
това на ръководството. 
но каквото и да е раз-

личното мнение, то не 
бива да е противополож-

но на линията, основни-

те принципи и идеи на 
партията.

После по партийни 
събрания често се питат 
защо резултатите от из-

борите не кореспондират 
с очакванията. Ами защо-

то обратното мнение се 
носи като последна ин-

станция по медиите - уж 
от името на отделни лич-

ности, но сметката вина-

ги е на гърба на партията. 
Защото другарите с обра-

тното мнение всъщност 
изобщо не се съобразяват 
с общите решения ни на 
иБ, ни на нС на БСП. А 
пък пред медиите и об-

ществото се кичат с та-

белката на БСП.
Личната им битка 

с лидера на партията 

пък добива височините 
на истерично кресчен-

до и изобщо не се води 
от принципни позиции. 
тя е в ущърб на парти-

ята. Затова и другите 
системни партии не до-

пускат нарушаване на 
партийната дисциплина 
и разноговорене по ме-

диите. така изглеждат 
компактни и монолитни 
като политически субе-

кти и вдъхват доверие на 
избирателите.

Затова е крайно вре-

ме изцепки от рода - по-
добре изтребители, а не 
социални помощи - от 
името на БСП да няма. 
иначе това не е социа-

лизъм, а служебен крете-

низъм.

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Вълцивовчикожи

АНАТолИйсТАНКУлоВ

1833 - В ШУМЕН СЕ РАЖДА ДОБРИ ВОЙНИ-
КОВ, ВЪЗРОЖДЕНЕЦ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1878 
Г.). Общественик, журналист, му-
зикален и театрален деец. Осново-
положник на българския театър. 
През 1865 г. в Браила организира 
българска любителска театрална 
трупа. За пръв път в историята на 
българския театър привлича жени 
актриси. Един от учредителите на 
Българското книжовно дружество 
(дн. БАН). Автор на исторически 
драми и комедии, сред които най-популярна е ко-
медията “Криворазбраната цивилизация”.

1906 - УМИРА ЧАРДАФОН, РЕВОЛЮЦИО-
НЕР (Р. 1860 Г.). Продан Тиш-
ков Проданов (Чардафон) е 
опълченец-поборник, участник 
в Руско-турската война (1877-
1878). Активен участник в 
Съединението на Княжество 
България и Източна Румелия. 
Български офицер, майор. За 
него Захарий Стоянов написва хумористичен 
очерк, озаглавен “Чардафон Великий”. Умира в 
родния Габрово. Там през 1908 г. е излят първият 
бронзов бюст на Чардафон Велики.

1906 - SOS СТАВА СВЕТОВЕН СИГНАЛ ПРИ 
ТЪРСЕНЕ НА ПОМОЩ. 
Международният мор-
зов сигнал за бедствие е 
използван за пръв път от 
немското правителство в 
правила за радиосъобщенията от 1 април 1905 г. 
През ноември 1906 г. по време на международна 
конференция в Берлин SOS е включен в Междуна-
родната радиотелеграфна конвенция. Докумен-
тът влиза в сила на 1 юли 1908 г.

1913 - РАЖДА СЕ АСЕН БОСЕВ, ПИСАТЕЛ 
(УМИРА 1997 Г.). Автор на 
детско-юношеска литература, 
журналист и преводач от руски 
език. Един от учредителите и 
първи председател на Българ-
ската секция на Международния 
съвет по детската книга към 
ЮНЕСКО. Съосновател и главен редактор на в. 
“Септемврийче”. Редактор на в. “Стършел”.

1959 - УМИРА ЖЕРАР ФИЛИП, ФРЕНСКИ 
АКТЬОР (Р. 1922 Г.). Първите си 
стъпки в театъра прави на 19 г., 
а в киното - на 21. Талантът му 
го прави известен по цял свят, осо-
бено с филми като “Фанфан Лале-
то”, “Красавиците на нощта” и 
“Врящото гърне”. Театър в Бер-
лин носи неговото име. Всяка годи-
на в Раматюел, където е погребан, 
се провежда театрален фестивал в негова чест.

1963 - В ДАЛАС Е ЗАСТРЕЛЯН АМЕРИКАН-
СКИЯТ ПРЕЗИДЕНТ ДЖОН КЕНЕДИ. Джон 
Фицджералд Кенеди 
(1917-1963), наричан от 
американците JFK, оста-
ва в историята с роман-
тичен ореол. Участва във 
Втората световна война 
и е и най-младият президент в историята на 
САЩ - на 43 г., когато е избран на този пост. С 
неговото управление се свързват Кубинската ра-
кетна криза, изграждането на Берлинската сте-
на, началото на съветско-американската над-
превара в Космоса, Виетнамската война и др.

2000 - УМИРА ЕМИЛ ЗАТОПЕК, ЧЕШКИ ЛЕ-
КОАТЛЕТ (Р. 1922 Г.). Бегач на дъл-
ги разстояния, наречен “Чешкият 
локомотив”. Печели четири златни 
медала от Олимпийските игри през 
1948 г. и през 1952 г. Поставя в ка-
риерата си 20 световни рекорда на 
дистанции от 5000 м до 30 км.

През определен пе-

риод от време темата за 
ДДС изведнъж става ак-

туална. ту го диференци-

рат, ту го намаляват. Сега 
пък се появяват идеи за 
увеличаване на ставката 
като средство за борба 
с рекордната инфлация. 
в момента сме в подоб-

на ситуация. всеки има 
мнение по въпроса. А от 
футбол и данъци у нас 
разбират всички.

вземате няколко тер-

мина, характерни за да-

нъчното законодателство, 
разбираеми за широката 
публика, гарнирате ги 
с няколко технически 
поправки и ги поливате 
обилно с текстовете на 
няколко евродирективи. 
Да не забравите и щипка 
данъчен популизъм. така 
“ястието” може да бъде 
доставено в кухнята на 
поредния парламент, къ-

дето да започне същин-

ското джуркане и го-

твене на висок градус и 
под налягане. крайният 
резултат обикновено е 
с леко неочакван прив-

кус и консистенция, но 
пък времето за реакция 
на недоволните консу-

матори данъкоплатци 
е скъсено до минимум. 
Ако се преведе на езика 
на някои от кулинарните 
реалити формати, така 

изглеждаше процесът на 
подготовка и приемане 
на промените в данъчно-

то законодателство през 
последните десетина го-

дини при управлението 
на ГерБ. Благодарение 
на този стил по прибли-

зителни оценки през по-

следните десет години 
държавата е подарила на 
капитала чрез данъчната 
система 30 млрд. лева 
и е ощетила със също 
толкова трудовите хора, 
малкия и средния биз-

нес, интелигенцията и 
пенсионерите. 

Проблемът с ДДС 
обаче е само един еле-

мент от по-големия въ-

прос - за цялостната 
промяна на данъчната 
система. Защото според 
редица експертни оценки 
сегашната не допринася 
за намаляването на нера-

венството в страната.  

Преди време на диску-

сия, организирана от фон-

дация “Фридрих еберт”, 
основната теза, която за-

щитиха участниците, бе, 
че действащият в момента 
плосък данък е изживял 
времето си и се е превър-

нал в стимулатор не на 
икономическия растеж, 
а на сивата икономика 
и стремежа за укриване 
на данъци. освен всич-

ко друго се оказва, че 
структурата на бюджет-

ните приходи у нас е 
сбъркана. в европа пре-

ките и косвените данъ-

ци допринасят еднакво 
за тях. У нас косвените 
данъци играят по-голя-

ма роля. такъв е и ДДС. 
Затова най-лесно е да се 
напълни хазната, като 
се вдигне неговата став-

ка. А доколко това ще 
стопира инфлацията има 
големи съмнения.

Евгени ГАВРИЛОВ 
n

съмнения
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миналата седмица, още не-

заглъхнал скандалът с решени-

ето на парламента за диверси-

фикация на ядреното гориво за 
аеЦ “козлодуй” от 2024 г., и се 
отвори нов. източници от ядре-

ната ни централа се свързаха с 
дУма, за да съобщят, че аеЦ-
ът продължава да се управлява 
доста странно. меко казано.

назначеният от служебно-

то правителство директор на 
аеЦ “козлодуй” Георги кир-

ков продължава да няма достъп 
до класифицирана информа-

ция. това означава, че кирков 
практически все още няма дос-

тъп до територията на V и VI 
блок. Причината: Георги кир-

ков просто няма разрешение 

от данС за достъп до терито-

рията на стратегически обект. 
въпреки че е подал документи 
в данС. въпреки че апелатив-

ните съдии прекратиха делото 
му за тежка катастрофа на пътя 
с ранен и починал по-късно чо-

век. Поради изтекла абсолютна 
давност - пътното произшест-

вие се случва преди 9 години, а 
Георги кирков се оказва с алко-

хол в кръвта.
За да разреши проблема, 

Георги кирков упълномощава 
заместника си андрей крас-

ночаров да го представлява в 
качеството му на “ръководител 
на организационна единица по 
смисъла на закона за класифи-

цирана информация”. така е за-

писано в завереното нотариал-

но пълномощно, предоставено 
от нашите източници.

междувременно текат пла-

нови и извънпланови ремонти 
в централата - най-важният и 
сложният период за всяка ядре-

на централа. и текат без дирек-

торът на централата пряко да 
ги наблюдава. а когато замес-

никът му красночаров е в бол-

нични, никой не ги наблюдава. 
За какъвто случай в края на сеп-

тември разказаха нашите източ-

ници, близки до централата.
резултатите от това упра-

вление? 54 млн. лв. пропуснати 
ползи от удължаването на ре-

монта на 5-и блок със седмица. 
Блокът е пуснат със закъснение 
на 5 ноември т.г.

да не говорим, че авариите 
по 6-и блок са неприятно чести. 
оказва се, че към 18.11.2022 г. 
блокът отново е пред ремонт за-

ради неопределен към момента 
теч в трети парогенератор. Спо-

ред ядрени специалисти може 
дори да се наложи спирането 
на блока за нов ремонт за дос-

та дълъг период, а зимата е на 
прага ни.

възниква въпросът: с какво 
всъщност се занимава дирек-

торът Георги кирков в центра-

лата? ами пише смехотворни 
заповеди към Пламен иванов, 
на длъжност “механик” в отдел 
“автотранспорт”, да предос-

тави писмени обяснения, по-

ради които е нарекъл колегата 
си Янислав Цуров “овчар” на 
1.11.2022 г. Факсимиле от запо-

ведта на кирков публикуваме 
тук, за документално удостове-

ряване на нелепия факт. 
да се смее ли човек, да 

плаче ли?! Шести блок е пред 

с п и р а -

не, а директорът на централата 
урежда хамалски спор между 
механици.

Сложностите при управле-

нието на ядрена централа не 
са по силите на всеки, за да 
се правят експерименти с на-

значения на доверени лица до 
президента радев и служебния 
кабинет. трябват ядрени спе-

ц и а л и -

сти с богат административен 
опит, които да държат яко 
контрола върху дейността на 
единствената ни ядрена цен-

трала.

АЕЦ „Козлодуй” страда  
от ялово управление
Вместодадържиремонтитевцентралатаизкъсо,
директорътйГеоргиКирковуреждахамалски
споровемеждумеханици

Нора Стоичкова

назначеният от служебното прави-

телство директор на аеЦ “козлодуй” 
е виновен за причиняването на ката-

строфа през 2013 г. той обаче няма да 
бъде осъден и няма да търпи никакво 
наказание, защото междувременно е 
изтекла абсолютната давност за нака-

зателно преследване - девет години са 
минали, докато прокуратурата внесе 
обвинителния акт и окръжният съд 
в монтана се произнесе на първа ин-

станция по този иначе ясен и от факти-

ческа, и от правна страна казус.
това е пореден етап от сагата с 

Георги кирков, който кабинетът на 
президента радев изненадващо реши 
да сложи начело на ядрената центра-

ла през август. още тогава беше ясно, 
че срещу него тече дело за причинена 
катастрофа с настъпила впоследствие 
смърт, поради което имаше съмнения 
за годността му да управлява аеЦ при 
висящо наказателно дело с възможност 
да бъде осъден за престъпление от общ 
характер. По-късно тези съмнения се 
потвърдиха, тъй като кирков не получи 
достъп до секретна информация и ре-

ално нямаше как да осъществява пъл-

ноценно функциите си - в централата 

по-голямата част от документацията, 
както и самият обект, изискват достъп 
до класифицирана и дори секретна ин-

формация. По правило основанията за 
отказан достъп не се съобщават пуб-

лично, но неофициално се коментира-

ше, че висящото наказателно дело е 
една от причините.

Историята на делото

инцидентът, за който кирков е об-

виняем, е от 16 ноември 2013 г., когато 
той е служител на аеЦ “козлодуй”. 
тогава на пътя от с. Сталийска маха-

ла към лом, шофирайки лек автомо-

бил, той блъснал движеща се на пътя 
каруца. Установено е, че кирков се е 
движил със 105 км/ч при разрешени 90 
км/ч. Пострадалият при инцидента е 
със счупен таз и умира няколко месеца 
по-късно. Според близките му това е в 
резултат на травмите от катастрофата.

алкохолната проба на кирков, на-

правена на място с дрегер, установява 
концентрация от 0,53 промила, а кръв-

ната проба половин час по-късно също 
била 0,53 промила. 

делото обаче затъва в множество 
експертизи за установяване на причин-

но-следствената връзка между травма-

та и смъртта, които се оказват недос-

татъчни. междувременно през 2019 г. 
кирков е пенсиониран като служител 

на аеЦ-а и от март 2020 г. става зам.-
кмет на козлодуй, какъвто беше до на-

значаването му за шеф на централата 
на 29 август т.г.

в крайна сметка чак на 21 октомври 
2021 г. кирков е осъден от окръжния 
съд в монтана на 6 месеца лишаване 
от свобода условно с три години изпи-

тателен срок. всички страни по делото 
- прокуратурата, адвокатите на постра-

далия и самият кирков, обжалват пред 
апелативния съд - София. Първите ис-

кат по-тежка присъда, а обвиняемият 
- по-лека.

През юли т.г., месец преди кирков 
да бъде назначен за изпълнителен ди-

ректор на ядрената централа от служеб-

ния кабинет, апелативният съд отменя 
присъдата поради липса на мотиви и на 
1 август делото е върнато в монтана за 
ново произнасяне от първоинстанци-

онния съд, но от друг състав.
новата присъда на монтанския съд 

е от 19 октомври. тя отново признава 
кирков за виновен, че е нарушил пра-

вилата за движение, като е шофирал с 
превишена скорост и е причинил ка-

тастрофа и средна телесна повреда на 
друго лице. Съдът обаче го оправдава 
по обвинението, че е шофирал в пияно 
състояние и че смъртта на пострадалия 
е настъпила като последица от удара.

По правило за това престъпление 

нк предвижда до 3 години затвор 
или пробация. Само че абсолютната 
давност за наказателно преследване в 
случая е 7 години и половина и вече е 
изтекла, поради което съдът прекратя-

ва делото, без да определи наказание 
за кирков.

конкретните мотиви на магистра-

тите още не са публикувани, а присъ-

дата може да бъде обжалвана и про-

тестирана отново пред апелативния 
съд. но вероятността за друг изход е 
малка поради факта на изтеклата абсо-

лютна давност.
Има ли чадър?

Главният прокурор иван Гешев 
сега обикаля страната и прави срещи 
с парламентарните групи, като по-

стоянно повтаря как законодателят е 
виновен за “бума на престъпността 
и в частност - за тежките катастро-

фи с жертви, защото спецправосъди-

ето беше закрито, а парламентът не 
приема по-тежки наказания за транс-

портните престъпления”, както Гешев 
призова. но точно случката с кирков 
показва, че не е виновен законът, за-

щото в крайна сметка основна вина за 
забавянето на процеса до изтичане на 
давността има именно прокуратурата, 
която стартира и води разследването. 
Цялото развитие на тази история е 
една индикация, че делото съзнателно 
и целенасочено е бавено, докато из-

тече давността, за да не бъде наказан 
кирков, въпреки че съдът потвържда-

ва вината му.

* Със съкращения

Шефът на централата спасен по давност
ДелотонаГеоргиКирковсеточи9години,
коетоеясенсигналзапрокурорско-съдебенчадърнаднего

ивайло СтаНчЕв, капитал*
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Коалицията 
на войната заглуши 
гласовете на мира

Премиерът на грузия: 
Киев исКа „втори 
фронт" срещу русия

Стр. 10

Риши Сунак в киев:

„С ваС Сме докРай"

Стр. 10Стр. 9

176 български депутати гласуваха 
в НародНото събраНие за изпращаНе 
На оръжие, което ще удължи 
страдаНията На стотици хиляди

докато уНгария, австрия, италия 
и Швейцария отказват или прекратяват 
оръжейНите доставки, евроатлаНтическата 
Ни коалиция гласува за продължаваНе 
На братоубийствеНата войНа
 

иНтерпол предупреди, че част 
от доставяНата воеННа помощ 
се препродава. посредНици в този 
доходеН бизНес са и хилядите чуждестраННи 
НаемНици, воюващи в украйНа

дори да си върНе територии, всички 
опустоШеНия ще остаНат, а украйНа все 
така ще граНичи с ядреНата суперсила русия

Стратегията с изпращането 
на оръжие и отказа от дипло-

мация превръщат Украйна в 
тъжна държава.

Все се чудя защо основ-

ните медии в България, които 
промотират войната, са така 
обсебени от военния аспект на 
конфликта? Защо отделят тол-

кова много време и внимание 
в броенето на дронове, анали-

зиране на системите за проти-

вовъздушна отбрана? Защо са 
така нетърпеливи да кажат, 
че, видите ли, украинските 
войници са по-способни от ру-

ските, че натовското оръжие е 
по-добро от руското? Защо ек-

залтирано съобщават за всеки 
квадратен метър, отвоюван от 
украинците в Украйна?

Отговорът обаче е много 
прост - пренасочвайки цялото 
внимание на аудиторията към 
всички тези твърде специфич-

ни аспекти, ясни само на много 
ограничен кръг хора, скриват 
общата картина на опустоше-

на Украйна, за което целият 
т.нар. демократичен свят, на-

чело със САЩ, е съотговорен.

Всевъзможни родни во-

ждове правят всичко по си-

лите си, за да ни въвлекат във 
война с Русия. Доказват го и 
последните им действия с ряз-

кото увеличаване на военната 
помощ за режима в Украйна. 
Това ражда радостни усмивки 
у техните западни господари - 
те не крият, че са много довол-

ни от работата им.   
напълно е възможно вождо-

вете ни да бъдат  възнаградени 
за това - в едни банкови сметки, 
пръснати някъде по света, да 
постъпят нови стотици хиляди, 
че дори и милиони. но дори и 

това да не се случи, вождовете 
ни пак ще са щастливи - запад-

ните им господари за пореден 
път ще си затворят очите за не-

вероятната им алчност, коруп-

ция, шуробаджанащина.
мащабите и наглостта, 

с които предани на “евроат-

лантизма” овластени недора-

зумения действат, са просто 
невероятни. Расте потокът от 
патрони, снаряди, гранати, 
мини, ракети за Украйна. Под-

готвя се и изпращането на теж-

ки оръжия, говори се за танко-

ве и бойни самолети. България 
ентусиазирано се включи и в 
авантюрата на евросъюза, на-

речена EUMAM Ukraine. В нея 
за първи път на територията на 
общността ще бъдат обучавани 
и въоръжени до зъби хиляди 
украински военни.

А най-смешното е, че всичко 
това се случва по време, когато 
в европа се засилва нежелание-

то да се наливат пари и оръжия 

в прогнилия, невероятно корум-

пиран украински режим. 
Виктор Орбан 
категорично се 

противопостави 

на неговото въоръжаване. ита-

лия съобщи, че прекратява дос-

тавките на оръжия за Украйна. 
Австрия също отказа да участва 
в обучаването и въоръжаването 
на украински военни на своя 
територия. Строго следва своя 
неутралитет и богата Швейца-

рия. Тя не позволи на Германия 
да предаде на Украйна 12 400 
швейцарски боеприпаса за нем-

ските зенитни самоходни уста-

новки “Гепард”. Отклонено бе 
и искането на Дания да достави 
в Украйна 20 бойни машини на 
пехотата Piranha, произведени в 
конфедерацията. Берн не прид-

вижи и въпроса за доставката на 
каски и бронежилетки.

         

ВладислаВНакоВ:

никой 
не печели 
от краха 
на Киев Проф.ЗдраВко

райкоВ:

Купуват 
имоти 
с оръжието 
за украйна
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накратко

възможността за вто-

ра вълна на мобилизация в 
Русия не се обсъжда в кре-

мъл, каза говорителят на 
руския президент Дмитрий 
Песков, цитиран от тАСС. 
той уточни, че не може да 
говори от името на ми-

нистерството на отбраната, 
но подчерта, че “в кремъл 
няма дискусии по този въ-

прос”.
на 28 октомври руски-

ят министър на отбраната 
Сергей Шойгу докладва 
на президента владимир 
Путин за приключването 
на частичната мобилиза-

ция в Русия, започнала на 

21 септември. По думите 
на Шойгу 300 000 души са 
били призовани, не се пред-

виждат допълнителни зада-

чи като част от частичната 
мобилизация.

в руските канали в теле-

грам активно се обсъждаха 
на 18 ноември индикатори, 
че кремъл се готви за втора 
мобилизационна вълна. Бе 
разпространено изображе-

ние на повиквателно, полу-

чено от гражданин на Санкт 
Петербург. на него според 
съобщенията било казано да 
се яви за мобилизация през 
януари 2023 г. въпреки обя-

вения от руския президент 

владимир Путин официален 
край на частичната мобили-

зация на 31 октомври.
Украйна съобщи за теж-

ки боеве в Луганска област 
и обвини руските сили за 
поредна атака срещу цивил-

ни - в Харковска област. в 
редица украински региони 
продължават проблемите с 
тока заради руските удари. 
от международната аген-

ция за атомна енергия опре-

делиха като целенасочени 
ударите по Запорожката 
атомна централа, за които 
украинските и руските сили 
се обвиняват взаимно.

вътрешният министър 

на Беларус Иван кубраков 
заяви, че границата с Украй-

на ще бъде укрепена със си-

лите на вътрешните войски 
и органите на мвР. “Ако 
някой се опита да извърши 
терористичен акт на терито-

рията на Република Беларус, 
както казах по-рано, когато 
провеждахме учения, тези 
престъпници ще бъдат лик-

видирани. не може да има 
други варианти”, увери той. 
И обеща, че органите на въ-

трешните работи ще се спра-

вят със задачата да осигурят 
безопасността на гражданите 
в граничната зона, минск и 
всеки областен център.

Кремъл не обсъжда 
втора мобилизация
БеларусукрепваграницатасисУкрайна

Действащият президент на казахстан касъм-Жомарт то-

каев спечели изборите за държавен глава с над 81 процента от 
гласовете, сочат предварителните данни от вота, съобщени от 
Централната избирателна комисия.

това означава, че за него са гласували повече от 6 456 000 
души. Избирателната активност е била близо 70 на сто. Побе-

дителят получи поздравления от някои от останалите петима 
кандидати, както и от бившия държавен глава нурсултан на-

зарбаев.
Лидерът определи завършилата кампания като истори-

ческа и заяви, че вотът слага началото на нова политическа 
епоха. По думите му в бъдеще всички основни институции 
в страната ще бъдат реформирани: “ние ясно и последо-

вателно ще осъществяваме конституционна реформа. Пре-

минаваме и към нова форма на политическо устройство на 
страната. в икономиката ще има кардинални изменения, 
ще повишаваме благосъстоянието на гражданите”. токаев 
добави, че “за постигането на тези цели е нужно единство”, 
и призова към това.

Токаев спечели вота 
в Казахстан с 81%

Земетресение с магнитуд 5,6 по 
скалата на Рихтер удари 
индонезийския остров Ява и взе 
най-малко 56 жертви. Повече от 
300 души са ранени. Огнището 
на труса е било на дълбочина 10 км. 
Агенцията по геофизика съобщи, 
че няма опасност от цунами

СнимкиБТА

Жители на венецуелската столица Каракас проведоха шествие в памет на 11-годишната Ядимар Сиера, 
която бе простреляна в съня си. Според свидетели служители на реда влезли в квартал “Петаре” 
и открили огън. “Трябва да се сложи край на полицейския произвол”, категорични са протестиращите

За пореден път е извършено посегателство срещу бъл-

гарския културен клуб “Цар Борис III” в охрид, съобщава 
БГнеС. той е с разбити прозорци вследствие на хвърляне 
на камъни по тях. Инцидентът се е случил около 2 ч. в не-

деля срещу понеделник. кадри от вътрешността на клуба 
показват множество разпръснати стъкла по пода.

на 12 октомври бе потрошен надписът над входната 
врата на сградата.

клубът беше открит пет дни по-рано, на 7 октомври, 
на фона на обидни скандирания срещу България - “тата-

ри”, “фашисти”, “цигани”. Срещу сградата бяха хвърля-

ни камъни и яйца. някои развяваха югославското знаме. 
македонските политици от управляващата коалиция и от 
опозицията не осъдиха протеста, а определиха откриване-

то на клуба като “провокация срещу македонската иден-

тичност”.
Дни след официалното откриване и на клуб “Иван ми-

хайлов” в Битоля входната врата бе опожарена, а наруши-

телят Ламбе Аламбаковски получи условна присъда.

Отново поругаха клуб 
„Цар Борис III” в Охрид

Наводнения на Балканите
Проливни дъждове предизвика-

ха наводнения в Албания, Косово и 
Сърбия. След издирвателна опера-
ция, продължила 16 часа, телата на 
двама души бяха намерени в Север-
на Албания. В област Шкодра 482 
домакинства са засегнати от на-
воднения. Сходно е положението в 
Косово. В сръбската община Тутин 
река е заляла жилищни и промишле-
ни сгради и улици.

Трус с магнитуд 
6 по Рихтер разлюля Крит

Земетресение с магнитуд 6 по 
Рихтер разтърси гръцкия остров 
Крит. Властите издадоха преду-
преждение за цунами и приканиха 
хората да се отдалечат от брега и 
да се качат на високи места. Няма 
информация за пострадали и жерт-
ви, само паднали стени на стари не-
обитаеми сгради.

Седем жертви 
на пожар в Москва

Седем души загинаха при пожар 
в склад за цветя в Москва. На мяс-
тото е имало и силно задимяване. 
Огънят е засегнал две сгради с обща 
площ 2500 квадратни метра, но е 
бил овладян от 120 огнеборци и над 
40 технически средства.

В Нова Зеландия обмислят 
16-годишните да гласуват

Депутатите в Нова Зеландия 
ще гласуват дали да намалят въз-
растта за гласуване от 18 на 16 го-
дини, каза премиерката Джасинда 
Ардърн. Тя заяви това часове след 
като Върховният съд постанови, че 
недопускането на 16- и 17-годишни 
да гласуват представлява възрасто-
ва дискриминация. Подобна промяна 
ще изисква 75% мнозинство в пар-
ламента, а дори поддръжниците на 
идеята признават, че в момента не 
разполагат с такова.

Петима убити при 
стрелба в гей клуб в САЩ

Петима души бяха убити, а 18 
- ранени, при стрелба в нощен клуб, 
посещаван от хомосексуалисти, в 
Колорадо Спрингс. Президентът 
Джо Байдън заяви, че омразата не 
може да бъде толерирана. Пред-
полагаемият стрелец е задържан и 
идентифициран като Андерсън Лий 
Олдрич (22 г.). Според властите той 
вече има един арест през 2021 г., след 
като заплашил майка си със само-
делна бомба.



икономика
9

2022

ВТОРник
22 нОемВРи

От стр. 7
 

най-големият парадокс е, 
че от милиардите, които сега 
САЩ, евросъюзът и прекрас-
ната ни Татковина наливат в 
Украйна, реално няма никаква 
полза. една от основните при-
чини за това е, че значителна 
част от парите и въоръженията 
незабавно изчезват. Открадват 
ги украински властимащи - 
възможно най-корумпираните 
на нашия континент.

медии съобщиха, че най-
близкото обкръжение на пре-
зидента Володимир Зеленски е 
заподозряно в кражба на хума-
нитарна помощ. евгений Шев-
ченко - представител на на-
ционалното антикорупционно 
бюро на Украйна (нАБУ), съ-
общи за кражба на 22 морски 
контейнера, 389 железопътни 
вагона, 220 товарни автомоби-
ла. Откраднатото е било прода-
вано по магазините с надценка 
от над 300 на сто. Заподозрени 
са много близки до президента 
Зеленски персони - шефът на 
неговия офис Андрей ермак, 
неговият заместник кирил 
Тимошенко, председателят на 
фракцията на президентската 
партия “Слуги на народа” в 
парламента Давид Арахамия и 
др. При осъществени повече от 
20 обиска в домове и офиси на 
висши украински чиновници 

са били открити огромни суми 
в брой.

Американската изследова-
телка и политик кандис Оуенс 
заяви по Fox News, че 50 мили-
арда долара, дадени на Украй-
на от САЩ, са били похарчени 
за луксозни имоти в чужбина. 
Президентът Володимир Зе-
ленски и украинската полити-
ческа върхушка използват аме-
риканската финансова помощ 
за покупка на елитна недви-
жимост в Швейцария, изтъква 
Fox News.

Украйна се превърна в ог-
ромен и напълно безконтролен 
„черен пазар” на оръжия 

Значителна част от доста-
вяната й военна помощ се пре-
продава от овластени предста-
вители на режима. Посредници 
в този невероятно доходен 
бизнес се намират и сред хиля-

дите чуждестранни наемници, 
които днес воюват в Украйна 
срещу руските сили. Сред тях 
има и представители на све-
товни мафиотски организации. 
Така - заради пълното безвлас-
тие, невероятната алчност и 
корумпираност на украинския 
режим, значителна част от 
пристигащата в Украйна во-
енна помощ се оказва в ръцете 
на всевъзможни терористи и 
престъпници по света. Става 
дума и за високотехнологично 
съвременно оръжие. За това 
вече предупреди и интерпол.

медията за разследваща 
журналистка The GrayZone 
публикува изявление на аме-
риканската лекарка Саманта 
морис, която два месеца ра-
боти в Украйна. Тя разказва за 
шокираща корупция, с която се 
е сблъскала на украинска тери-
тория. Водещият украински ле-
кар във военната база в Суоми 

е откраднал 15 камиона с меди-
цински консумативи. В укра-
инския град Днепър шефът на 
болницата е откраднал всички 
болкоуспокояващи, които по-
късно са се появили на черния 
пазар. Дарено защитно военно 
оборудване и бойни медицин-
ски консумативи наводняват 
онлайн пазарите на Украйна. 
Бронирани каски, предоставе-
ни като помощ от чужбина, се 
продават в уебсайтове и т.н.

Корупцията, свързана  
с военните помощи

е шокираща. Оръжията са от-
краднати, хуманитарната по-
мощ е изчезнала и никой не 
знае къде са отишли милиар-
дите, изпратени в Украйна. А 
чуждите журналисти прикри-
ват мрачната действителност 
с триумфални заблуди, пише 
The GrayZone.

единственото, което инте-
ресува днешните украински 
лидери, е да не секват мили-
ардите финансова помощ към 
страната им. Популярната ме-
дия American Thinker пише, че 
между 2014 и 2020 г. Украйна 
е получила над 51,3 милиарда 
долара икономическа помощ, 
но огромната част от нея “беше 
просто открадната от търгов-
ския, военния и политическия 
елит” на страната. Днес тях-
ната цел остава същата, както 
и преди осем години - да пре-
върнат Украйна в черна дупка 
за милиарди долари и евро 

без край. Това обяснява защо 
въпреки огромната западна 
помощ украинската армия е 
зле оборудвана. А докато про-
дължават парите да пристигат, 
киев няма никакъв стимул да 
преговаря за прекратяване на 
военните действия, изтъква 
American Thinker.

Родните прозападно 
ориентирани вождове

се отнасят с пълно пренебре-
жение към волята на българ-
ския народ. Дреме им на тях, 
че преобладаващата част от 
хората у нас искат да се след-
ва пълен неутралитет спрямо 
случващото се в Украйна. из-
следване на еСТАТ сочи: над 
две трети (67,5 на сто) от бъл-
гарите искат страната ни да 
спазва неутралитет в конфли-
кта между Украйна и Русия.

Да се надяваме овластени-
те американски марионетки у 
нас да се вслушат в “гласа на 
народа” е наивно. няма да го 
направят, защото изцяло са 
обзети от любовта към парите 
- освен стремеж да максима-
лизират тяхното количество, в 
главите им няма нищо друго.

Добре е същите тези хора, 
които сега се вълнуват относ-
но растящата опасност от все 
по-дълбокото ни включване 
в прокси войната на Запада 
срещу Русия на украинска те-
ритория, да се сетят за това и 
утре. когато отново ще се за-
дадат избори. и “новите” ста-
ри вождове ще започнат пак да 
ни омагьосват, за да се окажат 
близко до зоната, за която не-
истово винаги си мечтаят.

Тази, която е на една ръка 
разстояние от плячката.
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каквато и да е истината за подготов-
ката и мотивацията на войниците, ка-
квато и да е истината за въоръжението, 

факт е, че Русия опустошава Украйна, а 
територията на РФ е невредима. Полови-
ната от енергийната инфраструктура на 
Украйна е срината от крилати ракети и 
ако продължават с това темпо, до края на 
годината сигурно цялата система ще бъде 
унищожена. много хора още в началото 
предвидиха този развой, докато стратеги-
ята на уж демократичния и цивилизован 
свят се сведе до: 

- нулева дипломация (призиви от най-
високо ниво конфликтът да се реши на 
бойното поле); 

- непрестанно изпращане на тежко 
въоръжение, без изобщо да е ясно какъв 
резултат се очаква; 

- и, разбира се, демонизирането и обя-
вяването за “четирихилядник” на всеки, 
който посмее да се замисли и да си зададе 
съвсем резонни въпроси на глас и не само. 
Стотици хиляди жертви и ранени, мили-
они са напуснали Украйна. кой всъщност 
печели? Русия или Украйна?

Всички, които казват, че печели Ук-

райна, защото руснаците се били оттегли-
ли от Херсон, трябва да знаят, че може и 
да са се изтеглили, но в Украйна милиони 
хора нямат ток и вода. на много места из 
цялата страна няма два камъка един върху 
друг. Дори да си върне територии, което 
едва ли ще стане, всички опустошения ще 
останат, но Украйна все така ще граничи 
с ядрена суперсила!

А България, вместо да търси мир, под-
държа войната!

Проф.Здравкорайков:

Купуват имоти 
с оръжието 
за Украйна
докатоУнгария,австрия,ИталияиШвейцарияотказватили
прекратяваторъжейнитедоставки,евроатлантическатани
коалициягласувазапродължаваненабратоубийственатавойна

владИславНаков:

Никой не печели от краха на Киев
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Украйна ще получи от 
Великобритания 125 зенитни 
оръдия за противовъздушна 

отбрана на стойност 50 ми-

лиона лири, десетки радари и 
средства за електронна борба 
с дронове, съобщи премиер-

ът Риши Сунак по време на 
посещението си в киев, кое-

то не беше обявено предва-

рително.
Срещата му с президента 

Володимир Зеленски идва в 
момент на усилващи се при-

теснения, че Украйна няма 

достатъчна защита от дроно-

вете, които Иран предоставя 
на Русия, нито получава бързо 
оръжието, което е договорила 
със страни от нАТО. 

Риши Сунак зае преми-

ерския пост на 25 октомври. 
както и неговата предшест-

веничка Лиз Тръс, той препо-

твърди подкрепата за Украйна 
от страна на Лондон и написа 
в Туитър: "С вас сме докрай".

В реч пред парла-

мента грузинският пре-

миер Иракли Гарибаш-

вили съобщи, че киев 
открито призовава гру-

зинските власти да открият "втори фронт" за борба 
с Русия.

"Това не е интерпретация, това не е легенда, аз цити-

рам думи, казани от тях на пресконференция", подчерта 
Гарибашвили, като добави, че грузинската опозиция е 
съюзник на Украйна и се опитва да "превърне страна-

та в полигон". Според Гарибашвили, ако те дойдат на 
власт, Грузия ще загуби своя суверенитет.

Телевизионният канал Рен-Тв излъчи уникални 
видеокадри, показващи за какво се борят грузинските 
националисти на украинския фронт. Идеолозите на тях-

ното движение заявиха, че "искат да завладеят цялото 
Закавказие, Северен кавказ и крим..."

Във Вашингтон за-

явиха, че междуконти-

ненталната балистична 
ракета, изстреляна от 
кнДР, наистина е в със-

тояние да достигне тери-

торията на САЩ.
“Днешните действия 

представляват още по-
голяма ескалация пора-

ди обхвата на ракетата. 
Повечето от последните 
тестове бяха ракети със 
среден обсег. Това бе ра-

кета с по-голям обсег и 
наистина, както отбеляза 
японският външен ми-

нистър, тя е в състояние 
да достигне Съединени-

те щати и много други 
страни по света”, каза 
представител на админи-

страцията на Белия дом 
на телефонен брифинг, 
посветен на посещение-

то в Тайланд на вицепре-

зидента на САЩ камала 
Харис.

Той добави, че в све-

товната общност нара-

ства тревогата от дейст-

вията на Пхенян. Това 
се дължи на факта, че 
кнДР създава ракети с 
обхват, които могат да 
поразят много страни, 
включително САЩ.

“Да, вицепрезиден-

тът е дълбоко загрижен. 
И това е една от причи-

ните, поради които тя 
иска да събере тази гру-

па и заедно да осъдят 
опасните действия”, каза 
служителят на админи-

страцията.

на 18 ноември кнДР 
изстреля междуконти-

нентална ракета, която 
прелетя по стръмна тра-

ектория от около 1000 
км и падна на около 200 
км западно от японския 

остров Хокайдо. При по-

лет по конвенционална 
траектория такава раке-

та може да измине над 
15 000 км и да достигне 
континенталната част на 
САЩ.

Украинският прези-

дент Володимир Зелен-

ски причини страдания на 
много свои сънародници, 
заяви пред вестник Nikkei 
бившият японски преми-

ер Йоширо мори. “Защо 
се случи така - всички 
критикуват президента на 
Руската федерация Влади-

мир Путин, но никой не ругае Зеленски? Та той причини 
страдания на много украинци. Японските медии прилагат 
крайно едностранен подход, нашите журналисти сляпо ко-

пират западните информационни източници. Всъщност те 
използват само публикации от американски и европейски 
медии. За съжаление, САЩ заеха пристрастна позиция 
към ситуацията в Украйна, което се отрази върху “украин-

ската политика” на японския премиер Фумио кишида.

"Този човек е опасен. 
Без да знае произхода на 
падналата в Полша раке-

та, той се опита да отпри-

щи Трета световна война, 
призовавайки всички да се 
противопоставят на Русия. 
Вижда се, че го интересу-

ват повече парите за вой-

на, той не иска мир"...

РишиСунаквкиев:

С вас сме докрай
Британскиятпремиерпрепотвърдиподкрепатазаукрайна

Бившият премиер Лиз Тръс се качи на танк, 
демонстрирайки готовността си да воюва с Русия

Rishi Sunak

Britain knows what it means 

to fight for freedom. 

We are with you all the way 

@ZelenskyyUa   Британуя 

знаъ, що означаъ боротися 

за свободу. Ми з вами 

до кунця @ZelenskyyUa  

ПРемиеРътнаГРузия
иРаклиГаРиБашвили:

Киев иска да отворим
„втори фронт” 
срещу Русия

италианСкивеСтник
заПРезидентанаукРайна:

БелиятдомПРизна:

Ракетите на КНДР могат да ни ударят

Лидерът на Северна Корея с малката си 
дъщеря на изстрелването на 
междуконтинентална балистична ракета

БившиятяПонСкиПРемиеРйошиРомоРи:

Нападат Путин, а не критикуват Зеленски
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Хартиената бюлетина  
сваля резултата за ДБ и ПП*
Най-чувствителнощееувеличениетоприБСП,нобездасекрадатгласовеотникого

Промените в изборния ко-
декс и връщането на хартиена-
та бюлетина като опция за гла-
суване във всяка една секция 
възбуди партиите да се обвиня-
ват взаимно в опити за кражба 
на гласове. През “флашката” 
или през “салфетките”.

механизмът, по който се 
гласува - с хартия или с ма-
шини, наистина влияе на из-
борните резултати. Но не през 
кражба или някакви други ма-
шинации, а през активността.

това показва сравнението 
на данните от последните избо-
ри. като анализът не включва 
секциите извън страната и тези 
с мобилна избирателна секция, 
защото в тях броят на гласува-
лите е по принцип близък до 
броя на избирателите в избира-
телния списък и “изкуствено” 
завишава числата, отразяващи 
участието в гласуването.

Защитниците на машините 
твърдят, че гласуването с ус-
тройства не представлява про-
блем за никого. разликата между 
35 и 50% гласували в секциите, в 
които има само машинен вот, и 
тези с хартиен (в секциите с под 
300 избиратели и в момента се 
гласува само с хартиена бюле-

тина) обаче категорично оборва 
опорката за отсъствието на тех-
нологична бариера при гласува-
нето с машина. 

За част от гражданите ма-
шините не са задължително, а 
принудително условие за учас-
тие. При много предпазлива 
оценка гласуването с “хартия 
за всеки” би повишило участи-
ето с между 200 и 250 хиляди 
гласоподаватели. много веро-
ятно е връщането на подобен 
сегмент гласоподаватели към 
участие да промени струк-
турата на парламентарното 
представителство.

ако вземем сегашната 
структура на парламента със 
седем формации, добавени 
гласове при хартиено гласу-
ване е допустимо да очаква 
БсП. При това с най-значима 
тежест, тъй като разликата 
между 9,08 и 13,84%, без да 
е най-голяма, е критична за 
социалистите заради ограни-
чената при тях възможност 

за увеличаване на потока гла-
сове от вота извън страната. 
Допълнителна добавка биха 
отчели и ДПс, и ГерБ, което 
ясно обяснява защо точно тези 
партии подкрепят връщането 

 

Димитър ДИМИТРОВ,  
зам.-председател на ЦИК

СНимкаЕмиЛиЯкОСТаДиНОВа

* Заглавието  
е на редакцията

машината отблъсна 
между 500 и 600 хиляди 
българи. В нашият Нака-
зателен кодекс има член 
за до 3 години наказание, 
ако възпрепятствате ня-
кой от гласуване

“На три последовател-
ни избора миналата годи-
на, когато се въведе изця-
ло машинното гласуване 
- избирателите спаднаха с 
600 хиляди души. април 
месец 21-ва, когато беше 
смесено гласуването - 
във всяка секция имаше 
и машина, и хартия. За-

помнете тези числа: 73 на 
27 - 73 процента от бълга-
рите влизайки в секциите 
избират хартията. Защо 
в европа няма машинно 
гласуване? Хората имаха 
машинно гласуване и го 
изхвърлиха на 100%, за-
щото не му вярват.” това 
каза пред BG on Air екс-
пертът по избори проф. 
михаил константинов.

той обясни, че сис-
темата в саЩ е съвсем 
различна от нашата и там 
има 5-6 вида машини. “В 
европа машинно гласу-

ване няма - 99.03% от ев-
ропейците гласуват с хар-
тия. “машината отблъсна 
между 500 и 600 хиляди 
българи. В нашият Нака-
зателен кодекс има член 
за до 3 години наказание, 
ако възпрепятствате ня-
кой от гласуване. а, кога-
то на половин милион им 
вземете правото на глас? 
това е огромно политиче-
ско престъпление срещу 
правата на гражданите. 
технологията на маши-
ните изключително прос-
та и тотално незащитена”, 

добави експертът.
според него това, от 

което “Продължаваме 
промяната” имат полза са 
именно онези 500 хиляди 
гласа по-малко за техните 
опоненти.

Проф. константинов 
посочи, че в момента бит-
ката е за тези 50 депутата, 
които някои губят заради 
липсата на възможност за 
гласуване с хартиена бю-
летина. “от тези 50 депу-
тата, които отидоха при 
прогресивните сили, а ги 
загубиха традиционните 

сили - 15 са на БсП. те 
сега имат 25, а иначе щяха 
да имат 40. много хора се 
отвратиха и не вярват в 
технологията на машини-
те”, категоричен бе той и 
добави, че смесеният със-
тав на избирателните ко-
мисии е гаранция срещу 
измамите на изборите.

експертът по избо-
ри коментира, че мърт-
ва душа означава име, 
зад което не стои човек 
в дадената избирателна 
секция. “избирателите 
в България са 6,6 млн. 

души. В България има 5,2 
млн. Другите 1,4 млн. са в 
чужбина и от тях гласуват 
около 220 хиляди”, посо-
чи той.

“В 48-ото Нс има 
шанс за кабинет само с 
третия мандат. В първи 
мандат ПП разваля ку-
пона на ГерБ, с втори 
мандат ГерБ им разваля 
купона.

ПрОф.михаиЛкОНСТаНТиНОВ:

Машинното гласуване отне 15 депутатски мандата на БСП
мъртвадушаозначаваиме,задкоетонестоичовеквдаденатаизбирателна
секция,твърдибившиятшефна„информационнообслужване”

на хартиените бюлетини във 
всяка секция.

Дебело обаче трябва да се 
подчертае, че никой не краде 
гласове от никого.

В общата структура на 

гласовете може да се очаква 
негативен ефект за всички ос-
танали партии за всяка от тях 
в различна степен. Въпреки 
че числата изглеждат запла-
шително за коалицията “Де-
мократична България”, много 
по-драматични биха били по-
следствията за “Продължава-
ме промяната”.

Хартиена бюлетина за все-
ки няма да помогне на парти-
ята на кирил Петков и асен 
Василев да съхрани домини-
ращата позиция в евентуално 
парламентарно мнозинство.

Появата на нови, пример-
но 200 хиляди, избиратели в 
сравнение с последното гласу-
ване би добавило 6-8 мандата 
за ГерБ, 3-4 за ДПс и пример-
но толкова за БсП

симетрично в същия раз-

мер биха се редуцирали пар-
ламентарните групи на ос-
таналите партии. Най-слабо 
би била засегната групата на 
“Възраждане”.

Параметрите на подобен 
сценарий в общи линии ле-
жат в основата на истеричната 
гама от реакции на предложе-
нията за промени в изборния 
кодекс. истерични симптоми 
се появяват след травматич-
ни преживявания, каквото без 
съмнение е прекратяването на 
мандата на последното редов-
но правителство. Любопитна 
е и реакцията - 100 предло-
жения за промени в изборния 
кодекс. освен трите на БсП, 
останалите са в жанра народно 
творчество.

Вестник “24 часа”
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известният писател людмил тодо-
ров се завръща на литературната сцена 
с най-новия си роман “Смяна на опти-
ката”, издание на “ентусиаст”, научи 
Дума от ива Пламенова. Художнич-
ка на корицата е ивайла Пеева.

людмил тодоров е автор на два 
сборника с разкази и пет романа, 
между които “Шлеп в пустинята”, 
“разглобено лято” и “С череша се 
задави косът”. През 2013 г. получава 
престижната награда “Христо Г. Да-
нов”, а през 2016 г. - “Златно перо” 
за принос към българската култура и 
изкуство.

в основата на романа “Смяна на оптиката” стоят интим-
ните семейни отношения. С напредването на разказа те се 

развиват, обогатяват се и се превръщат в модели на поведе-
ние. романът изследва раздвоението на човешката личност 
като присъщо нейно качество.

Повествованието се води от името на съвременна млада 
жена с високи изисквания към себе си и към околните, което 
прави живота й труден в едно социално слабо и нравствено 
изостанало общество. нейният единствен пристан е семей-
ството, в което е родена и израсла. вътрешно раздвоена меж-
ду своята емоционална, общителна майка и рационалния си, 
скептичен баща, тя живее в състояние на вечна несигурност. 
Душата й е разпъната между две непримирими, несъвмести-
ми гледни точки към света.

“Смяна на оптиката” изследва човешкото раздвоение 
като бреме, но и като двигател в нашия живот. написан в 
характерния за людмил тодоров ироничен стил, романът 
съчетава сериозна, значима тема с хумор, лекота и неприну-
деност на изказа.

София лайв фестивал с 
номинация за „European 
Festival Awards”

София лайв фестивал отново 
бе високо оценен от европейската 
културна общност. След като за 
първи път български фестивал е по-
канен да стане член на Европейска-
та асоциация на фестивалите, сега 
летвата скочи още по-високо. Той 
получи номинация за най-престиж-
ните фестивални награди в Европа 
- “European Festival Awards”, в ка- 
тегория “Най-добър нов фестивал”. 
Публичното гласуване за 12-ото 
издание на наградите вече е отво-
рено. Всеки може да подкрепи лю-
бимия си фестивал, като даде своя 
глас на http://bit.ly/3GoO3zD, научи 
ДУМА от Мила Панайотова. София 
лайв фестивал е част от Културния 
календар на столицата и получава 
подкрепа от Министерството на 
културата.

Децата „говорят”  
във фотоизложбата  
на Габор Мате

Изложбата “Вътрешно небе” 
на унгарския фотограф Габор 
Мате е представена в двете прос-
транства на галерия “Синтезис” 
и Институт Лист - Унгарски кул-
турен институт, до 14 януари. Тя 
проследява комплексната връзка 
между личностите на родителите 
и характера на техните деца. Ус-
пехът, щастието и желанията на 
децата висят на тънка, изплетена 
от родителите, нишка. Aко прие-
мем, че бъдещето принадлежи на 
децата, тогава залогът за него е в 
ръцете на родителите им. Има ли 
значение дали детето е израснало 
в семейство на разведени родители 
или на родители, които са останали 
заедно, въпреки всички трудности? 
Каква следа оставят семейните 
взаимоотношения в душата на де-
тето? Чрез езика на фотография-
та Габор Мате търси отговори на 
тези въпроси, като дава думата на 
децата. Куратори на изложбата са 
Надежда Павлова и Никола Михов.

накратко

натозиденсародени

БРАНИМИРААНТОНОВА,
актриса,първата
“МисБългария”
ВИТОМИРВУТОВ,
футболенсъдия
РОСИЦАВЪЛКАНОВА,
режисьорка,продуцентка
СИЛВИБАСЕВА,художничка

„Смяна на оптиката” на Людмил Тодоров разкрива 
душевните дилеми, присъщи на всеки от нас

Театър „Кредо” 
празнува 30 години
Юбилейнопредставлениена„Шинел”поГоголщесесъстои
на28ноемвривТеатър199„ВалентинСтойчев”

 Нина Димитрова и Стелиан Радев в “Шинел” (вляво) и Нина Димитрова и Васил Василев-Зуека в “Шинел” (вдясно) 
СнимкиЕммаБардизБанян

През ноември театър “кредо” чества 
своя 30-годишен юбилей и три десетиле-
тия на легендарния си спектакъл “Ши-
нел” по Гогол. Юбилейно представление 
на “Шинел” ще се състои на 28 ноември 
от 19,30 ч. в театър 199 “валентин Стой-
чев”, на чиято сцена спектакълът се рад-
ва на интереса на три поколения зрители 
у нас, научи Дума от нина Димитрова. 

в началото на ноември юбилеят бе 
отбелязан и в Япония. За трети пореден 
път българският театър, любимец на 
японската публика от 2006 г. до днес, 
бе в програмата на “Горски театрален 
фестивал мацуе” в префектура Шимане. 
това е 11-ото поред гостуване в Страна-
та на изгряващото слънце.

театър “кредо” е един от най-дълго-
летните независими театри в България. 
негови основатели са артистите нина 
Димитрова и васил василев-Зуека. на  
6 ноември 1992 г. се състоя премиерата 
на първия му спектакъл - “Шинел” по 
Гогол, с който театърът ярко и катего-
рично се заявява на българска и световна 
сцена. Появата на “Шинел” в българския 
театър бележи началото на нов начин на 
мислене, създаване и отглеждане на теа-
трална продукция.

в своята 30-годишна история ембле-
матичният “Шинел” на театър “кредо” 
е отличен с 14 международни награди, 
има над 600 представления, изиграни на 

9 езика по цял свят - български, руски, 
английски, френски, немски, испански, 
сръбски, гръцки и японски, участия в над 
200 международни фестивала в десетки 
страни и стотици градове по света. Две 
поредни години е хит на най-големия 
световен фестивал на изкуствата - един- 
бургския фестивал във великобритания 
(1996, 1997).

в продължение на 30 години “Шинел” 
на театър “кредо” се радва на рядко сре-
щания единодушен възторг на публика и 
критика по цял свят. още при първата му 
поява в русия през 1995 г. ревнивата към 
своята класика руска критика обявява 
спектакъла за “едно от най-забележител-
ните събития в театралния живот на ев-
ропа от втората половина на ХХ век”. 

успешните страници в 30-годишната 
история на театър “кредо” са написани и 
с другите спектакли на театъра. “какво-
то направи дядо, все е хубаво” по андер-
сен е създаден по покана и с подкрепата 
на датската юбилейна фондация “Ханс 
кристиан андерсен 2005” като част от 
програмата на световното честване на 
200-годишнината от рождението на ан-
дерсен в Дания. Спектакълът има над 
200 представления на българска и меж-
дународна сцена. игран е на български, 
руски, английски и японски. Показан е 
на над 50 международни фестивала. от-
личен е с 8 международни награди. 

През 2015 г. театър 199 “валентин 
Стойчев”, копродуцент на “Шинел” и 
“каквото направи дядо, все е хубаво”, 
възлага на театър “кредо” създаването 
на един от двата спектакъла за отбеляз-
ване 50-годишния си юбилей. така се 
появява “Дневникът на един луд” по Го-
гол, който за 6 сезона има над 50 пред-
ставления, награди и номинации.

През 2019 г. в афиша на театър “кре-
до” влиза “ревизорЪт” по Гогол, отли-
чен с 4 награди “икар” за дебют, номи-
нация “икар” за сценография, 4 награди 
на международния фестивал на малките 
театрални форми във враца - за режису-
ра, сценография и две мъжки роли, и с 
2 награди на натФиЗ. През 2008 г. Съ-
юзът на артистите в България присъжда 
на театър “кредо” специална награда 
“икар” за приноса му в популяризира-
нето на българския театър и култура по 
света. През 2009 г. театърът е номини-
ран за престижната европейска награда 
“нови театрални реалности”, присъжда-
на от европейската комисия на най-из-
тъкнатите европейски театрални творци 
за иновациите им в областта на театрал-
ното изкуство.

През 2022 г. театър “кредо” реа-
лизира своите юбилейни инициативи с 
финансовата подкрепа на нФ “култура” 
по проект “кредо!шинел” по програма 
“едногодишен грант”. 
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отговоринакръстословицата

отброй226

- Какво правиш 
през лятото?

- Пия ракия  
и ходя за риба.
- А зимата?

- Същото, без 
ходенето за риба.

воДоравно:
Михайлов /Васил/. Гледка. Катод. Есен. Ко-

лан.Сорел.Кла.Лак.Свредел.Ек.КАТ.“Ивеко”.
Маш. Слива. Турнир. Балтони. Паркове. Пеене.
“Ван”.“Елан”.Сцена.Барут.Ини.Ани.“Соларис”.
ОН.Яре.Болид.Ива.Йодид.Апела.Автол.Нор-
мали.Овес.Лаини/Джовани/.Се.Радости.ДАИ.
Мис.Вторник.Тан/Карой/.Ода.Икако.Тагор/Ра-
биндранат/.Оба.Иле.Реване.Траур.Ангеларий.
Атлас.“Иуда”.Емс.

отвЕсно:
Никола Вапцаров. Андора. Халат. Леене.

Тод/Колин/.Абат.Батак.Стени.Йовов/Христо/.
Аул.Йон.Илона.Болести.Ра.Олд.Свине.СОД.
Стоки.Свеви.Болин/Томи/.Ирала/Доминго/.Ав-
торка. “Валидол”.Нкени.Рео.Парад.Радио.Гу.
Оглед.Танур.Амиак.Ред.Лемур.Тимпани.Тела.
Дее/Пиер-Анри/.Ларке/Жан-Мишел/.Ели.Тава.
ДСК. Шноли. “Или”. Магаре. Скеле. Иванова
/Лили/.Синоним.“АнаКаренина”.Нес.Рейс.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

слабдъжд предимнослънчево слабдъжд слабдъжд

максимални максимални максимални максимални

00.15„нашиятследобедсбсТв“
(п)

01.25„дискусионенклуб“(п)
02.20„обществоикултура“(п)
03.15„студиоикономика“(п)
04.10„думатаеваша“(п)
05.10документаленфилм
05.40„нашиятследобедсбсТв“

(п)
06.50музикаленантракт
07.30„актуалноотденя“(п)
08.05„Контра“(п)
09.05 „За историята свободно“

(п)
10.00Твпазар
10.20документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40„Хубаваси,татковино“
12.10Твпазар
12.30новини
12.45„дискусионенклуб“(п)
13.45Твпазар
14.00„нашиятследобедсбсТв“
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 „думатаеваша“–открита

линия
17.30Твпазар
18.00 „левите идеи“ със стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30 новини – централна еми-

сия
19.15„актуалноотденя“
20.00„ляваполитика“
21.00„обществоикултура“(п)
22.00 новини – централна еми-

сия(п)
22.30„актуалноотденя“(п)
23.05„левитеидеи“(п)
23.15„ляваполитика“(п)

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
 

Изминаха шест тежки, скръбни месеца 
от смъртта на нашата непрежалима  

съпруга и майка

МАРИЯ ИГНАТОВА 
ЙОРДАНОВА

1937 - 2022 г.

поклон, дълбок поклон пред светлата й памет!

Семейството

ОВЕН

Няма да мине без ситуа-
ция, в която трябва да да-
вате обяснение за позиция 
по определен проблем.

РАк

Предпочитани занимания 
ще ви направят трудно 
достъпни. Не прекъсвай-
те връзката с приятели.

ТЕлЕц

Добрата организация 
ще ви позволи да се спра-
вите с работата. Бизне-
сът ви ще потръгне.
 

лЪВ

Наученото ще ви помогне 
сами да се защитите от 
съмнения или разочарова-
ния. Бъдете по-активни.

БлИЗНАцИ

Ще ускорите работата 
си, като я доближите до 
успешен край, но умора-
та ще си каже думата.

ДЕВА

Можете да си спестите 
ненужни вълнения, ако 
по-ясно изразявате наме-
ренията си пред другите. 

ВЕЗНИ

В интерес на големите 
ви цели, които сте си по-
ставили, е важно да сте 
психически устойчиви.

кОЗИРОГ

Задава се ускорено раз-
витие в професионален и 
личен план. Възползвайте 
се от контактите си.

скОРПИОН

Могат да ви попречат 
да се съсредоточите 
върху приоритет. Зато-
ва отсявайте нещата.

ВОДОлЕЙ

Денят за някои ще се 
свързва с пътуване, за 
други - със семейни или 
служебни ангажименти.

сТРЕлЕц

С лекота ще приключите 
задача. Предстои финан-
сиране на интересуващ ви 
делови проект.

РИБИ

Свързването с подходящи 
хора ще направи възмож-
но осъществяването на 
вълнуващ ви проект.

православенкалендар

12
oC 15

oC 12
oC 10

0C

светите Филимон, архип и
апфиябилипребитискамъни

светите апостоли Филимон, ар-
хип и апфия били обърнати в хрис-
тиянството от свети апостол павел
и пострадали за Христа от гърците
езичници по време на царуването
на император нерон, в град Колоси.
Когато веднъж се намирали заедно
с други християни на молитвено съ-
брание, езичниците неочаквано ги
нападнали.всичкисеразбягали,ос-
венсветитеФилимон,архипиапфия,
които били хванати и отведени при
артоклис,ефескияжитопазител.Три-
мата били жестоко бити и изтезава-
ниитака,вмъчение,преминалипри
Господа.

св.Михаилвоинизвършилчу-
десаотхраброст

св. михаил воин е по произход
българин.роденев гр.потук (пред-
полагасе,четоваеднешниятбатак)
и е живял навярно във времето на

благоверниябългарскицарсв.борис-
михаил.билсиннабогатииблагород-
ниродители,ощеотдетствообикнал
чистия живот, имал страх божи, по-
двизавалсевмолитваипост,щедро
раздавалнабеднитемилостиня,пора-
дикоетоинеговитеродители,ичуж-

дитехорагонаричали“светотодете”.
Когато станал на 25 години, той

билназначензаначалникнадружи-
навъввизантийскатавойска.потова
време родният му край още не вли-
залвпределитенабългарскатадър-
жава.веднавойнанавизантийския
императормихаилIII(865г.)против
агаряните, св. михаил воин бил ос-
тавен от изплашените гърци сам с
неговата дружина. Като призовавал
името на бога, той успял да прого-
ни враговете и заедно с войниците
си останал невредим. връщайки се
удома,извършилгероическоточудо
на св. великомъченик Георги побе-
доносец: убил огромен змей, който
излизалотедноезеро,испасиледна
девица от участта да бъде изядена.
но змеят, чиято глава отсякъл, го
ударил с огромната си опашка тол-
кова силно, че той паднал и лежал
известновремевбезсъзнание.

скоро подир завръщането си в
роднотомясто тойпочиналиГоспод
го прославил с нетленни чудотворни
мощи.

Църкватапочитана22ноемврисв.ап.Филимон.св.Михаилвоин,българин

05.55 денятзапочва
09.05 сутрин със световното

първенствопофутбол
09.25 100%будни
11.00 Култура.бГ
11.30 ФиФа световно първен-

ство 2022: Трето полувре-
ме

12.00 ФиФа световно първен-
ство 2022: аржентина -
саудитска арабия, среща
от груповата фаза - пряко
предаванеоталдаайен

13.55 ФиФа световно първен-
ство 2022: Трето полувре-
ме

14.30 “принцесалилифее”-ани-
мационенфилм

14.45 “вечнитетайни”-анимация
15.15 “арабела”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 посветаиунас
17.00 ФиФа световно първен-

ство 2022: Трето полувре-
ме

18.00 ФиФа световно първен-
ство 2022: мексико - пол-
ша, среща от груповата
фаза-прякоотдоха

19.55 ФиФа световно първен-
ство 2022: Трето полувре-
ме

20.30 посветаиунас
21.00 референдум
22.00 “президентът”-/7еп./(14)
23.00 посветаиунас
23.30 ФиФа световно първен-

ство 2022: Трето полувре-
ме

00.00 ФиФа световно първен-
ство 2022: Франция - ав-
стралия,срещаотгрупова-
тафаза/запис/

02.00 ФиФа световно първен-
ство 2022: дания - Тунис,
среща от груповата фаза /
запис/

04.00 олтаритенабългария
04.10 арабелатвфилм/п/
04.40 джинс/п/
05.10 посветаиунас/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.51

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.14

00.30 премиера: “Затегнете ко-
ланите”-сериал,еп.9

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.4еп.11

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.6

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.6
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Българските футболни 
клубове ще си разпределят 
солидни средства от европей-
ското участие на Лудогорец и 
ЦскА от 2021 г. тогава двата 
отбора влязоха в груповата 
фаза - Лига европа за Лудого-
рец и Лигата на конференци-
ите за ЦскА.

УеФА ще изпрати 2 016 000 
евро от Фонда за солидарност, 
които трябва да бъдат разпре-
делени между родните клубове. 
най-голям дял идва от участи-
ето на Лудогорец в плейофа на 
Шампионската лига. то носи 1 
250 000 евро или над половина-
та от общите пари от Фонда за 
солидарност.

преди месец на заседание 
на Ус на Българската професи-

онална футболна лига (БпФЛ) 
бе решено да бъде запазено 
разпределението на средства-
та: 60% от парите поравно ще 
получат отборите от efbet Лига, 
30% - тимовете от втора лига, 
останалите 10% ще бъдат раз-
пределени между отборите от 
трета лига.

очаква се елитните клубо-
ве да получат по около 200 000 
лева. средствата се делят меж-
ду 12 тима, участвали в първен-
ството през сезон 2021/2022, 
когато елитната група бе от 14 
отбора. ЦскА и Лудогорец не 
получават от тези средства.

За отборите от втора лига 
се полагат приблизително по 
около 70 000 лв., тъй като дуб-
лиращите тимове не участват в 

разпределението.
малко над 3000 лв. ще по-

лучат отборите, състезавали се 
в четирите “в” групи през из-
миналия сезон. и там важи пра-
вилото, че пари не се полагат на 
дублиращите тимове. крайните 
изчисления ще бъдат направени 
от БпФЛ и одобрени от изпъл-
кома на БФс.

БпФЛ се завърна в Асоци-
ацията на европейските лиги. 
общото събрание на асоциа-
цията одобри кандидатурите 
на България, Албания и малта 
на форум в порто. в нея вече 
участват 40 члена от 34 ев-
ропейски държави. БпФЛ бе 
представлявана от президента 
Атанас караиванов и от члена 
на Ус Добрин Гьонов.

в порто лигите потвърдиха 
важността на сътрудничеството 
с УеФА с цел подобряване сис-
темата за разпределение на при-
ходите от европейските клубни 
турнири за предстоящия цикъл 
2024/2027. то е базирано на 
новите формати на турнирите, 
разширен календар и увели-
чение на приходите, генери-
рани от европейските клубни 
турнири (до 5 милиарда евро 
на сезон). от Асоциацията на 
европейските лиги призовават 
за по-справедлив механизъм за 
разпределение на приходите, 
който може да бъде от полза за 
всички професионални футбол-
ни клубове в европа, а не само 
за онези, които играят редовно в 
европейските клубни турнири.

“45% от прилежащите площи на настоящия ста-
дион ще бъдат върнати обратно на парка. Благодаре-
ние на съвременния, компактен и практичен дизайн, 
новият стадион ще бъде построен в по-малки очер-
тания спрямо сегашното съоръжение. площта на 
“Българска армия” в момента е 25 730 кв. м, докато 
заетата площ след реконструкцията ще бъде 23 447 
кв. м, което е с 13% по-малко.

в момента стадионът, игрищата около него и не-
използваемата територия се равняват на 38 359 кв. м. 
в идейния проект е заложено използването на 25 975 
кв. м, което ни дава възможност да разширим отворе-
ната зона на парка с 45%”, обявиха от ЦскА.

Цялата зона, която в момента е затворена с обрас-
ли огради и стари постройки, ще бъде облагородена 
от клуба и пусната за свободен достъп от всички по-
сетители на парка.

специално за привържениците на ЦскА ще бъде 
обособена фензона за инициативи като Армейски 
следобед, срещи с футболисти и легенди и други об-
разователни, забавни и сплотяващи дейности, които 
сме предвидили, допълват “червените”.

техническият директор 
на БФс Георги иванов е оп-
тимист за националния отбор 
на България след мача с Люк-
сембург, който завърши 0:0.

“не са най-важните резул-
татите в тези два мача. Беше 
важно да видим в какво със-
тояние са всички футболисти. 
те показват израстване, сами-

ят отбор - също. надявам се 
да вървим по същия път, за-
щото идват мачове, които са 
важни за точки”, каза иванов 
при завръщането на тима.

“нашият отбор ще бъде 
конкурентоспособен и това 
ще видите в евроквалифика-
циите. има млади момчета, 
които са гладни за успехи. 

треньорите са добри. Цели-
ят екип е добър. надявам се 
да са здрави, за да може през 
март да започнем с победа”, 
допълни Гонзо.

глЕдаЙтЕ

Тенис
Купа Дейвис
17.00 Австралия - нидерландия
БАсКеТБол
2.30 Филаделфия 
севънтисиксърс - Бруклин нетс
по Макс спорт 1
21.00 Макаби ТА - олимпиакос
по Макс спорт 2
21.30 олимпия Милано - Анадолу ефес
по Макс спорт 3
21.45 Барселона - Партизан
по Евроспорт 1
Кърлинг
еП в Йостерсунд
15.00 Швейцария - Шотландия (жени)

Гонзо е оптимист за националния

ЦСКА ще връща  
45% от терена  
на „Армията” 

УЕФА ни дава 4 млн. лв. 
ПаритезаклубоветесаотевроучастиятанаЛудогорециЦСКА

СнимКАБФХГ

грациите на България бяха наградени от Fibank с колекционерски златни и сребърни монети.  
гимнастичките ни взеха отличията, след като ансамбълът стана световен шампион  
в софия, а стилияна николова заслужи един бронзов и три сребърни медала

СнимКААТП

новак Джокович  
целува купата  
от Финалния “Мастърс”, 
която спечели за  
шести път. В големия  
мач сърбинът победи Каспер 
рууд (нор) със 7:5, 6:3
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катар отнесе жестоки крити-

ки заради слабата организация 
на мондиала. всичко започна 
от мача на откриването, кой-

то домакините загубиха с 0:2. 
от показаното на терена стана 
ясно, че арабите нямат ниво, 
за да играят на мондиал. А във 
виП ложите почти нямаше 
жени, което светът не приема. 

отделно хиляди от фенове-

те не се върнаха на трибуните 
за второто полувреме. към края 
на откриващия двубой стадион-

ът вече бе наполовина празен. 
“когато говорителят на 

стадиона гордо обяви, че има 
67 хиляди зрители на трибуни-

те на “Ал Байт”, мнозина от-

давна бяха напуснали. и дори 
да е имало някакво съмнение 
по тази тема, Световното - 
най-изискващото и зрелищно 

спортно състезание в света, 
имаше нужда само от 3 мину-

ти, за да ни го припомни”, ана-

лизира в. “Ла република”.
испанският в. “марка” 

отбелязва, че катар е инвес-

тирал средства, за да изгради 
климатизирани стадиони, но 
“не и да играе добър футбол, а 
в елитния футбол това е невъз-

можно без талант”.
По време на мача бяха “счу-

пени” няколко антирекорда. 
имаше само 11 удара към вра-

тите - това е най-малко в исто-

рията на мондиалите. За първи 
път домакинът на турнира запо-

чна със загуба. в мача имаше 
6 жълти картона и това се пре-

върна в най-грубия мач на от-

криването от САЩ 1994, когато 
Германия и Боливия получават 
6 жълти картона и 1 червен.

вкаралият и двата гола 
Eнер валенсия бе избран за 
играч на мача. “толкова мно-

го пъти съм мечтал да спече-

ля този мач на откриването. 
Сбъднах една мечта, че успях 
да отбележа и да помогна на 
моя отбор да вземе трите точ-

ки”, каза валенсия.
Голът, с който той откри ре-

зултата, беше от дузпа. За пър-

ви път в историята дебютното 
попадение на Световно е отбе-

лязано по този начин. напада-

телят на Фенербахче е първият 
футболист с два гола за едно 

полувреме в първата среща на 
мондиал. 33-годишният ва-

ленсия вече има 5 попадения на 
световни първенства, предиш-

ните 3 бяха на мондиал 2014. 
той е вкарал последните 5 гола 
за еквадор на световно пър-

венство, с което доближи ре-

корда на португалеца еузебио 
(от Англия 1966), италианеца 
Паоло роси (от италия 1982) и 
руснака олег Саленко (от САЩ 
1994), които имат по 6 поредни 
гола за своите страни.

Стартът бе белязан и от 
жесток гаф, който доведе до 

куп ранени. Фензоната в парка 
“Ал Бида”, Доха, бе на крачка 
от нов “Хилзбъро” инцидент. 
Домакините пуснаха фенове 
два пъти над капацитета на 
зоната - 40 000. наложи се из-

лишните да бъдат прогонени от 
органите на реда. това доведе 
до блъскане, мачкане и пани-

ка. Грозните сцени продължи-

ха 45 минути, отчетоха светов-

ните медии. “Беше страшно”, 
коментираха чуждестранни 
фенове. “такъв безпорядък и 
липса на организация никога 
не е имало”, жалваха се те.

 

 

 

 

 

Организаторите на Световното 
имат проблеми и с транспорта. 
Всичко се обърка, след като дома-

кините обявиха, че е по-добре да се 
пътува до стадионите с автомоби-

ли, вместо да се ползва градският 
транспорт. След първия мач имаше 
опашки от стотици метри на жур-

налисти, които чакаха с часове да 
бъдат закарани от ст. “Ал Байт” 
до пресцентъра в центъра на Доха. 
Всичко това е изненадващо, защото 
организаторите претендираха, 
че ще направят най-екологичното 
Световно, с минимални въглеродни 
емисии. За целта преди старта на 
шампионата бе представен изключи-

телно модерен модел на система за 
градски транспорт. Само строеж-

ът на метрото в Доха струва 30 ми-

лиарда паунда. “Хората, живеещи в 
Катар, и всички гости на страната, 
които имат достъп до автомобил, 
по-добре по този начин да пътуват 
до стадионите. На близко разстоя-

ние до съоръженията има безплатни 
паркинги, които ще бъдат на разпо-

ложение”, обявиха домакините.

оливие Жиру ще за-

мени контузения карим 
Бензема в състава на 
Франция. Селекционе-

рът Дидие Дешан няма 
да вика заместник на 
актуалния носител на 
“Златната топка”. “Пе-

тлите” започват днес на 
мондиала срещу Ав-

стралия.
“напоследък Жиру е 

обожаван. Дори от тези, 
които го критикуваха. 
Франция е очарована, аз 
и оливие - също. това е 
нападател, който е с нас 
от дълго време. Полезен 
е за отбора, дори когато 
не вкарва.

няма страх преди 
първия мач. играчите 
нямат търпение да запо-

чнем. не се притесня-

ваме, има спокойствие 
и увереност”, увери Де-

шан.
“нима смятате, че ня-

маме лидер? Аз съм та-

къв, ставам рано сутрин 

и всички ме слушат. 
някои не бяха лидери 
преди десет години. ос-

вен това лидерите не се 
познават само по начина 
им на говорене, важното 
е всеки да бъде лидер на 
поста си. А ние имаме 
подходящите играчи”, 
допълни Дешан.

Футбол
по БНТ 1
9.05 Сутрин със Световното
12.00 Аржентина - 
Саудитска Арабия
13.55 и 23.30 Трето полувреме
18.00 Мексико - Полша

по Диема спорТ 3
14.00 и 22.55 “Като за световно”
15.00 Дания - Тунис
21.00 Франция - Австралия

Гледайте

СнимкаБТа

Вратарят на Катар Саад Ал Шееб (вляво) фаулира за дузпа 
Енер Валенсия, който вкара и двата гола в откриващия мач

I кръг
група а
катар - Еквадор 0:2 валенсия (16 и 

31-д); снощи: Сенегал - нидерландия.
група В: англия - Иран 6:2 1:0 

Белингам (35) 2:0 Сака (44) 3:0 Стър-

линг (45+1) 4:0 Сака (62) 4:1 тареми 
(65) 5:1 рашфорд (71) 6:1 Грийлиш 
(90) 6:2 тареми (90+13); снощи: САЩ 
- Уелс.

Резултати

Яки критики 
към Катар
Домакинитенамондиала
създалислабаорганизация

Жиру сменя Бензема в състава на Франция

Транспортен 
хаос 

Англия започна повече от мощно на 
Световното. “трите лъва” разбиха иран 
с 6:2 на старта на Група B. Пред 46 000 
души на ст. “Ахмед Бин Али” играчи-

те на Гарет Саутгейт бяха абсолютни-

ят доминант на терена. това е един от 
най-резултатните мачове в историята на 
мондиалите, който продължи 117 мину-

ти заради дългите продължения на двете 
полувремена. 

Англия беше близо до изравняване 
на рекорда си за най-изразителна побе-

да на световни финали, след като през 

2018 г. победи Панама с 6:1.
19-годишният Джуд Белингам (35) 

откри и стана вторият най-млад голмай-

стор за тима на световни финали. Букайо 
Сака (44 и 62) заби други два гола, а сред 
голмайсторите се записаха още рахим 
Стърлинг (45+1), маркъс рашфорд (71) 
и Джак Грийлиш (90). За иран и двата 
гола вкара мехди тареми (65 и 90+13).

не мина и без скандал, след като 
футболистите на иран отказаха да пеят 
националния химн, демонстрирайки 
протест срещу режима в страната. 

Англия разби Иран в голеада

СнимкаФиФа

Букайо Сака (вляво) удвоява резултата за победата на Англия над Иран


